
信阳市企业上市倍增三年行动计划

（2022—2024年）

为贯彻落实市六次党代会和市政府第五次全体（扩大）会议精神，聚焦“1335”工作布局，抢抓北交所设立和注册制改革机遇，加快推进企业上市挂牌步伐，实现企业上市三年倍增，特制定本计划。

一、目标任务

按照“政府引导、市场主导、企业主体、多方联动、分类推进”原则，计划用三年时间，实现上市、挂牌企业县域全覆盖、总数量倍增。力争到2024年，全市境内外上市公司新增4家以上，总数达6家以上；新三板挂牌公司新增10家以上，总数达12家以上；中原股权交易中心挂牌企业达500家以上，实现上市挂牌数量倍增，动态保持上市、挂牌后备企业200家以上，完成股份制改造企业60家以上，后备企业形成梯队上市良好态势，上市公司质量和综合实力整体提高，引领带动产业发展作用显著增强。

二、工作措施

（一）加强引导，激发企业上市动力

1．聚焦“专精特新”产业。各县区围绕主导和优势产业，通过实施传统产业升级转型、高成长性企业培育、优势产业集群打造、红绿文旅项目建设等，聚焦绿色食品、绿色建造、时尚家纺、智能制造、电子信息、生物医药等产业优势，培育发展一批“专精特新”产业。通过产业基础高级化和产业链现代化，逐步培育一批有核心竞争力、发展潜力大，经过规范符合多层次资本市场条件的优质企业，夯实上市工作的企业基础。（责任单位：市工业和信息化局、市科技局、市发展改革委，各县、区，各管理区、开发区）

2．强化宣传引导。通过开展“企业大走访”“走进上市公司”等活动，引导拟上市企业实地感受上市公司企业文化、规范管理、先进制造工艺和生产流程，引导企业运用先进理念和技术，助推企业降本增效。广泛利用主流媒体和新媒体平台等有计划地开展资本市场宣传工作，发挥典型案例的示范带动效应，提升企业借助资本市场实现跨越式发展的观念和意识，激发企业上市挂牌积极性和主动性，形成“要我上”到“我要上”的思想转变。（责任单位：市金融工作局、市工业和信息化局、市科技局）

3．提升内生动力。持续引导企业聚焦主业，培育核心竞争力，发挥专精特新优势，持续巩固提升细分市场领先地位。加强后备企业培训辅导，强化上市政策普及和上市实操训练。以县区为单位，引导辖区后备企业，制定时间表、路线图，对标上市要求，明晰优化股权结构，完善内部规章制度，提升规范化管理水平。（责任单位：各县、区，各管理区、开发区）

（二）分类培育，构建梯次上市格局

1．完善多层级上市后备企业资源库。各县区按照储备、改制、辅导、申报、挂牌、上市“六个一批”工作思路，自2022年起建立本地区上市挂牌后备企业库，择优向市级重点上市挂牌后备企业库报送。后备库企业按照上市意愿及推进情况进行梯队划分，实施定向培养和分类指导。其中第一梯队企业为基本情况较好，上市意愿强烈，有望在3年内实现上市，或者有明确可行上市计划并且已经推动实施的企业；第二梯队企业为距离上市有一定差距，需要较长时间规范培育的企业。入库企业由市金融局根据各县区和行业部门推荐及日常掌握情况确定，每半年可补充入库企业，定期将不符合条件的企业调整出库。（责任单位：市金融工作局、市发展改革委、市工业和信息化局、市科技局，各县、区，各管理区、开发区）

2．分类精准培育。对第一梯队企业，要建立市县（区）领导干部包联机制，实行“一企一帮扶”政策，以县区为单位制定企业上市挂牌“作战图”“时间表”，安排专人服务、定期走访、重点支持，对企业上市挂牌过程中存在的权证、税费等突出问题，建立台账并限期办结。对第二梯队企业，要加强宣传培育，围绕企业关注的股份改制、税收规划、财会规范等重点问题，定期开展线上线下培训活动，引导企业提前规范。（责任单位：市金融工作局，各县、区，各管理区、开发区）

3．强化行业支持。市级行业主管部门要树立“管行业也要管上市”的理念，建立本行业上市挂牌后备资源库，完善帮扶机制，利用行业管理优势，促使各类政策和资源聚焦倾斜，助推行业内优质企业上市。对第一梯队企业，要“一企一策”量身定制扶持政策，加大土地、资金、技术、劳动力等生产要素保障，引导企业开拓市场，鼓励“信材信用”。推动设立各类政府产业引导基金或专项基金，支持企业转型升级，做大做强。优先推荐评选“专精特新”企业、评选科学技术奖项、认定高新技术企业和给予科研项目资助。其中：市发展改革委负责新能源、生物医药及现代物流行业；市工业和信息化局负责装备制造、电子信息及纺织服装行业；市商务局负责电子商务行业；市科学技术局负责科技服务行业；市住房城乡建设局负责建筑、房地产与建材行业；市城市管理局负责市政园林绿化工程行业；市农业农村局负责茶产业、绿色高效农业、中药材及食品制造行业；市林茶局负责茶油产业；市民政局、市卫生健康委负责健康养老行业；市文化广电和旅游局负责文化和旅游行业；市国有资本运营有限公司负责国有企业。（责任单位：市发展改革委、市工业和信息化局、市商务局、市科技局、市住房城乡建设局、市城市管理局、市农业农村局、市林业茶业局、市民政局、市卫生健康委、市文化广电旅游局、市国有资本运营有限公司）

4．推动企业对接多层次资本市场。引导企业根据实际情况合理选择发行地点和板块，科学规划上市路径。积极推动龙头企业在主板上市，着力推动科技创新型企业在科创板上市，加快推动“三创四新”（创新、创造、创意，新技术、新产业、新业态、新模式）企业在创业板上市，引导“专精特新”企业在北交所上市。鼓励尚不完全具备上市条件的企业新三板、四板挂牌，通过规范培育和投资引导实现转板上市。支持暂不符合境内上市条件的外向型或新业态、新商业模式企业在香港或其他境外成熟资本市场上市。鼓励和支持通过基金招商、股权招商等方式大力引进外地优质上市公司。（责任单位：市金融工作局、市工业和信息化局、市科技局、市商务局，各县、区，各管理区、开发区）

（三）强化政策支持，畅通上市路径

1．落实县区主体责任。各县区要树立企业上市一盘棋的工作思路，统一思想，提高认识，将企业上市挂牌工作列为党委政府领导经济工作推动经济社会高质量发展的重要抓手，定期召开专题会议研究安排部署，全程监督推进。对企业在城乡规划、土地房产确权、资源环境影响评价、税费缴纳、股权确认、证照补办和行政许可衔接等方面存在的历史遗留问题，以及改制上市挂牌前三年生产经营活动中存在需要规范的事宜，要加强政策指导与服务，采取“一事一议”“一企一策”的办法，协助企业妥善处理，依法解决。以未分配利润、盈余公积和除股票溢价发行以外的其他资本公积转增注册资本缴纳的个人所得税和企业所得税，或因股权调整与转让、持股方式的变更等资产重组情形缴纳的个人所得税和企业所得税，在享受国家有关税收政策的基础上，再由受益财政依法给予企业支持。（责任单位：各县、区，各管理区、开发区）

2．开辟企业上市“绿色通道”。结合“三个一批”和“万人助万企”系列活动，着力推进企业上市挂牌工作。对企业上市、挂牌、再融资及并购重组中需办理的事项，开辟“绿色通道”，提供“一条龙”服务。在企业改制上市挂牌过程中，需要出具税收、社保、医保、住房公积金、消防、海关、外汇、住建等方面合规性证明函件或办理相关手续的，在满足法定受理条件和相关要求的前提下，各级各有关部门要按照“13710”制度限时办结；市县两级各有关职能部门，特别是有行政处罚权的部门要强化大局意识和服务意识，每年定期不定期深入重点上市挂牌后备企业开展业务达标规范宣讲指导活动，及时帮助企业清理整改不规范事项，防止企业因行政处罚影响上市进度或终止上市的情形发生。对拟上市、挂牌企业所涉及到的项目、规划、土地、税收、环保、安全生产等审批事项要简化流程，提高效率，提供一站式、一窗式服务，实行一企一策、一事一议；自然资源规划部门会同县区政府要强化第一梯队企业特别是已股改企业募投项目土地的保障；科技、工信部门要鼓励支持上市公司和拟上市企业实施技改和投资高新技术项目；证券公司、会计师事务所、律师事务所等上市中介机构就入库企业上市事宜进行联系沟通的，有关部门要积极给予配合。（责任单位：市发展改革委、市工业和信息化局、市财政局、市科技局、市自然资源规划局、市生态环境局、市人力资源社会保障局、市住房城乡建设局、市金融工作局、市市场监管局、市税务局）

3．创新资金扶持方式。建立完善国资国企市场化投资运作机制，探索以资本“领投”推动产业“领跑”的发展模式，联合社会资本组建各类产业（创业）投资基金，运用“投行思维”为企业孵化、上市提供投融资服务。引导驻信金融机构结合拟上市企业业务特点，创新金融产品，开展股债结合、投贷联动，研究建立以重点上市后备企业为核心的供应链金融服务模式。支持运作规范、发展前景好的上市挂牌企业通过增发股份及发行可转债、公司债、绿色债、双创债等方式筹措资金，做强主业。（责任单位：市发展改革委、市财政局、市金融工作局、人行信阳中心支行、信阳银保监分局、市国有资本运营有限公司）

    （四）优化服务，提升中介服务质效
1．完善资本市场中介服务体系。大力引进优质证券公司、会计师事务所、律师事务所、资产评估机构、资信评级机构等中介服务机构，打造功能齐备、分工专业、服务优质的资本市场服务产业。（责任单位：市金融工作局、市市场监管局，各县、区，各管理区、开发区）

2．提升中介服务水平。强化对中介机构的服务对接工作，建立中介服务业绩档案，定期分析研判各类机构服务企业上市情况，对服务好、企业认可的优秀券商、会所、律所等中介服务团队，优先为其展业提供支持。对工作消极、延误企业上市时间或其他原因造成企业上市挂牌受较大影响的中介机构，各级金融工作部门将约谈提醒，必要时联合企业采取劝退措施。（责任单位：市金融工作局，各县、区，各管理区、开发区）

三、组织保障

（一）加强组织领导。市金融稳定发展工作领导小组下设推动企业上市工作专班，市政府分管副市长为召集人，市金融工作局、发展改革委、工业和信息化局、科技局、财政局、自然资源规划局、生态环境局、农业农村局、税务局、国资运营公司等部门为成员单位，根据需要组织相关县区、中介机构及企业不定期召开会议，商议、协调、解决企业上市挂牌中存在的具体问题，重大问题提交市金融稳定发展领导小组研究。各县区要及时制定本辖区落实措施，建立由行业部门指导、属地政府推动、县级领导挂帅的“一企一专班”工作机制，推动企业上市工作列入“一把手”工程，持续抓好落实。（责任单位：市金融工作局，各县、区，各管理区、开发区）

（二）加大企业上市奖补扶持力度。充分发挥政府奖补正向激励作用，制定信阳市资本市场发展专项奖补办法，对信阳重点上市后备企业在上海、深圳、北京证券交易所首次公开发行股票并上市的，按照通过河南省证监局辅导验收、通过中国证监会（证券交易所）发行审核两个节点，由受益财政分阶段给予300万元、300万元补助；对在境外主流资本市场上市并实现融资的企业，由受益财政给予600万元补助；对注册地迁入信阳的外地上市公司，由受益财政给予600万元补助；对在新三板挂牌和进入创新层的企业，由受益财政分别给予50万元补助；对在中原股权交易中心交易板挂牌企业，由受益财政按照其实际支付中介费用的50%给予一次性补助，每户企业最高补助不超过30万元。（责任单位：市财政局、市金融工作局，各县、区，各管理区、开发区）

（三）强化督导考核。完善督查考核和奖惩激励机制。建立重点上市后备企业工作台账和问题清单，按照类别纳入“13710”政务系统限期督办，对目标完成情况、重点工作推动情况、企业服务成效实施督导推进；对措施不力、进展迟缓、推诿拖延，影响企业上市进度的要严肃问责、追责。会同市发展改革委制定企业上市、挂牌工作考核实施细则，将考核结果纳入信阳市经济社会高质量发展考核评价体系。对在年度考核中排名居前3位的进行通报表扬；对居后2位的由市政府予以通报批评，连续2年排名后2位的由市政府进行约谈；对当年在境内外主要资本市场新增上市公司的县（区），市政府予以嘉奖表彰。（责任单位：市发展改革委、市金融工作局、市政府督查专班）

Xinyang City's three-year action plan for doubling the number of listed enterprises

(2022-2024)

In order to implement the spirit of the Sixth Party Congress and the Fifth Plenary (Expanded) Meeting of the Municipal Government, focus on the "1335" work layout, seize the opportunities of the establishment and registration system reform of the Beijing Stock Exchange, accelerate the pace of enterprise listing, and achieve a three-year doubling of enterprise listing, this plan is formulated.

1、 Target Task

According to the principle of "government guidance, market leadership, enterprise entities, multi-party linkage, and classified promotion", it is planned to achieve full coverage of listed and listed enterprises in the county area and a doubling of the total number within three years. Strive to add more than 4 domestic and foreign listed companies in the city by 2024, with a total of more than 6; More than 10 new companies have been listed on the New Third Board, with a total of 12 or more; More than 500 companies have been listed on the Central Plains Equity Trading Center, doubling the number of listed companies. More than 200 backup companies have been dynamically maintained for listing and listing, and more than 60 companies have completed shareholding transformation. The backup companies have formed a good trend of echelon listing, and the overall quality and comprehensive strength of listed companies have improved, significantly enhancing their role in leading and driving industrial development.

2、 Work measures

（1） Strengthen guidance and stimulate the motivation for enterprises to go public

1. Focus on the "specialized, refined, and innovative" industry. Each county and district focuses on the advantages of industries such as green food, green construction, fashion home textiles, intelligent manufacturing, electronic information, and biopharmaceuticals by implementing the upgrading and transformation of traditional industries, cultivating high-growth enterprises, building advantageous industrial clusters, and constructing red and green cultural and tourism projects, in order to cultivate and develop a group of "specialized, refined, and new" industries. By upgrading the industrial foundation and modernizing the industrial chain, we will gradually cultivate a group of high-quality enterprises with core competitiveness and great development potential, which have been standardized and meet the conditions of multi-level capital markets, and solidify the foundation for listing work. (Responsible units: Municipal Industry and Information Technology Bureau, Municipal Science and Technology Bureau, Municipal Development and Reform Commission, each county, district, management zone, and development zone)

2. Strengthen publicity and guidance. By conducting activities such as "enterprise visits" and "entering listed companies", we aim to guide potential listed companies to experience the corporate culture, standardized management, advanced manufacturing processes, and production processes of listed companies on the spot, guide them to apply advanced concepts and technologies, and help them reduce costs and increase efficiency. Widely utilizing mainstream media and new media platforms to carry out planned capital market publicity work, leveraging the exemplary driving effect of typical cases, enhancing the concept and awareness of enterprises using the capital market to achieve leapfrog development, stimulating the enthusiasm and initiative of enterprises going public and listing, and forming a transformation of thinking from "I want to go" to "I want to go". (Responsible units: Municipal Financial Work Bureau, Municipal Industry and Information Technology Bureau, and Municipal Science and Technology Bureau)

3. Enhance endogenous motivation. Continuously guide enterprises to focus on their main business, cultivate core competitiveness, leverage their specialized, refined, and innovative advantages, and continuously consolidate and enhance their leading position in segmented markets. Strengthen training and guidance for backup enterprises, strengthen the popularization of listing policies and practical training for listing. Taking counties and districts as units, guide reserve enterprises in the jurisdiction, develop schedules and roadmap, benchmark listing requirements, clearly optimize equity structure, improve internal rules and regulations, and enhance standardized management level. (Responsible units: each county, district, management zone, and development zone)

（2） Classifica1. Improve the reserve enterprise resource library for multi-level listing. Starting from 2022, each county and district will establish a reserve enterprise database for local listing in accordance with the "six batches" work concept of reserve, restructuring, guidance, application, listing, and listing, and select the best to submit to the municipal key listing reserve enterprise database. Reserve enterprises are divided into echelons based on their willingness to go public and their progress, and targeted training and classification guidance are implemented. The first tier enterprises are those with good basic conditions, strong willingness to go public, and are expected to achieve listing within 3 years, or have clear and feasible listing plans that have been promoted and implemented; The second tier enterprises are those that have a certain distance from going public and require a longer period of standardized cultivation. The inbound enterprises are determined by the Municipal Finance Bureau based on recommendations from various counties, districts, and industry departments and daily knowledge. They can supplement the inbound enterprises every six months and regularly adjust the outbound enterprises that do not meet the conditions. (Responsible units: Municipal Financial Work Bureau, Municipal Development and Reform Commission, Municipal Industry and Information Technology Bureau, Municipal Science and Technology Bureau, all counties, districts, management zones, and development zones)

2. Accurately cultivate classification. For the first tier enterprises, it is necessary to establish a mechanism for city and county (district) leadership cadres to provide support, implement the "one enterprise, one assistance" policy, and develop a "battle map" and "timetable" for enterprise listing at the county level. Special personnel should be arranged to provide services, regular visits, and key support. For outstanding issues such as certificates and taxes that exist during the enterprise listing process, a ledger should be established and a deadline should be set for resolution. For the second tier enterprises, it is necessary to strengthen publicity and cultivation, and regularly carry out online and offline training activities around key issues such as stock reform, tax planning, and financial and accounting standards that enterprises are concerned about, guiding enterprises to standardize in advance. (Responsible unit: Municipal Financial Work Bureau, each county, district, management zone, and development zone)

3. Strengthen industry support. The municipal industry regulatory authorities should establish the concept of "managing the industry and also listing", establish a reserve resource pool for listing and listing in the industry, improve assistance mechanisms, utilize industry management advantages, promote various policies and resources to focus and tilt, and promote high-quality enterprises in the industry to list. For the first tier enterprises, we need to customize support policies based on the principle of "one enterprise, one policy", increase the guarantee of production factors such as land, capital, technology, and labor, guide enterprises to explore the market, and encourage "credit for credit materials". Promote the establishment of various government industry guidance funds or special funds to support the transformation and upgrading of enterprises, and make them bigger and stronger. Priority should be given to recommending and selecting "specialized, refined, and innovative" enterprises, selecting scientific and technological awards, identifying high-tech enterprises, and providing funding for scientific research projects. Among them, the Municipal Development and Reform Commission is responsible for the new energy, biopharmaceutical, and modern logistics industries; The Municipal Bureau of Industry and Information Technology is responsible for equipment manufacturing, electronic information, and textile and clothing industries; The Municipal Bureau of Commerce is responsible for the e-commerce industry; The Municipal Science and Technology Bureau is responsible for the technology service industry; The Municipal Housing and Urban Rural Development Bureau is responsible for the construction, real estate, and building materials industries; The Municipal Urban Management Bureau is responsible for the municipal landscaping and greening engineering industry; The Municipal Agriculture and Rural Bureau is responsible for the tea industry, green and efficient agriculture, traditional Chinese medicine, and food manufacturing industries; The Municipal Forestry and Tea Bureau is responsible for the tea oil industry; The Municipal Civil Affairs Bureau and Municipal Health Commission are responsible for the health and elderly care industry; The Municipal Bureau of Culture, Radio, Television and Tourism is responsible for the culture and tourism industry; Municipal State owned Capital Operation Co., Ltd. is responsible for state-owned enterprisestionIndustry. (Responsible units: Municipal Development and Reform Commission, Municipal Industry and Information Technology Bureau, Municipal Commerce Bureau, Municipal Science and Technology Bureau, Municipal Housing and Urban Rural Construction Bureau, Municipal Urban Management Bureau, Municipal Agriculture and Rural Bureau, Municipal Forestry and Tea Industry Bureau, Municipal Civil Affairs Bureau, Municipal Health Commission, Municipal Culture, Radio, Television and Tourism Bureau, and Municipal State owned Capital Operation Co., Ltd.)

4. Promote the integration of enterprises into multi-level capital markets. Guide enterprises to reasonably choose issuance locations and sectors based on actual situations, and scientifically plan the listing path. Actively promote the listing of leading enterprises on the main board, focus on promoting the listing of technology innovation oriented enterprises on the Science and Technology Innovation Board, accelerate the listing of "three innovations and four new" (innovation, creation, creativity, new technology, new industry, new business forms, and new models) enterprises on the Growth Enterprise Board, and guide the listing of "specialized, refined, and new" enterprises on the Beijing Stock Exchange. Encourage enterprises that are not yet fully qualified for listing to list on the New Third and Fourth Board, and achieve conversion to listing through standardized cultivation and investment guidance. Support the listing of export-oriented or new business models or new business models that do not meet the conditions for domestic listing in Hong Kong or other mature overseas capital markets. Encourage and support the vigorous introduction of high-quality listed companies from other regions through fund investment, equity investment, and other means. (Responsible units: Municipal Financial Work Bureau, Municipal Industry and Information Technology Bureau, Municipal Science and Technology Bureau, Municipal Commerce Bureau, each county, district, management zone, and development zone)

（3） Strengthen policy support and smooth the listing path

1. Implement the main responsibilities of counties and districts. Each county and district should establish the work concept of "one game of enterprise listing", unify their thinking, raise awareness, and list the work of enterprise listing as an important lever for the Party committee and government to lead economic work and promote high-quality economic and social development. Regular special meetings should be held to study, arrange and deploy, and the entire process should be supervised and promoted. To address the historical legacy issues of enterprises in urban and rural planning, land and property rights confirmation, resource and environmental impact assessment, tax payment, equity confirmation, license reissuance, and administrative license connection, as well as the need to standardize production and operation activities in the three years before the restructuring and listing, policy guidance and services should be strengthened, and the "one matter, one discussion" and "one enterprise, one policy" methods should be adopted to assist enterprises in properly handling and resolving them in accordance with the law. Personal income tax and enterprise income tax paid by transferring undistributed profits, surplus reserves and other capital reserves other than stock premium issuance into registered capital, or Personal income tax and enterprise income tax paid due to asset restructuring such as equity adjustment and transfer, change of shareholding method, on the basis of enjoying relevant national tax policies, the beneficiary finance will provide support to the enterprise according to law. (Responsible units: each county, district, management zone, and development zone)

2. Open up a "green channel" for enterprises to go public. By combining the "Three Batches" and "Ten Thousand People Helping Ten Thousand Enterprises" series of activities, we will focus on promoting the listing and listing of enterprises. Open up a "green channel" and provide a "one-stop" service for the matters that need to be handled during the listing, listing, refinancing, and mergers and acquisitions of enterprises. In the process of enterprise restructuring and listing, if it is necessary to provide compliance certification letters or handle relevant procedures in tax, social security, medical insurance, housing provident fund, fire protection, customs, foreign exchange, housing construction, etc., all relevant departments at all levels must complete the procedures within the time limit in accordance with the "13710" system, provided that they meet the statutory acceptance conditions and relevant requirements; Each at the city and county levelsRelevant functional departments, especially those with administrative penalty powers, should strengthen their overall awareness and service awareness. They should regularly and irregularly visit key listed reserve enterprises every year to carry out business standard promotion and guidance activities, timely help enterprises clean up and rectify non-standard matters, and prevent enterprises from affecting the listing progress or terminating the listing due to administrative penalties. Simplify the approval process for projects, planning, land, taxation, environmental protection, safety production, and other approval matters related to the planned listing and listing of enterprises, improve efficiency, provide one-stop, one window services, and implement one enterprise, one policy, one matter, one discussion; The natural resources planning department, together with the county and district governments, should strengthen the guarantee of the land for the first tier enterprises, especially the enterprises that have already reformed their shares; The departments of science and technology, industry and information technology should encourage and support listed companies and planned listed enterprises to implement technological transformation and invest in high-tech projects; If securities companies, accounting firms, law firms, and other listed intermediary institutions communicate with each other regarding the listing of inbound enterprises, relevant departments should actively cooperate. (Responsible units: Municipal Development and Reform Commission, Municipal Industry and Information Technology Bureau, Municipal Finance Bureau, Municipal Science and Technology Bureau, Municipal Natural Resources Planning Bureau, Municipal Ecological Environment Bureau, Municipal Human Resources and Social Security Bureau, Municipal Housing and Urban Rural Construction Bureau, Municipal Financial Work Bureau, Municipal Market Supervision Bureau, and Municipal Taxation Bureau)

3. Innovative funding support methods. Establish and improve the market-oriented investment operation mechanism for state-owned assets and enterprises, explore the development model of using capital to "lead investment" to promote industry "leading", collaborate with social capital to form various industrial (entrepreneurial) investment funds, and use "investment banking thinking" to provide investment and financing services for enterprise incubation and listing. Guide resident financial institutions to innovate financial products based on the business characteristics of planned listed enterprises, carry out stock bond integration and investment loan linkage, and study and establish a supply chain financial service model with key listed reserve enterprises as the core. Support listed companies with standardized operations and good development prospects to raise funds through issuing additional shares, convertible bonds, corporate bonds, green bonds, and entrepreneurship and innovation bonds, and strengthen their main businesses. (Responsible units: Municipal Development and Reform Commission, Municipal Finance Bureau, Municipal Financial Work Bureau, Xinyang Central Branch of the People's Bank of China, Xinyang Banking and Insurance Regulatory Branch, and Municipal State owned Capital Operation Co., Ltd.)

（4） Optimize services and improve the quality and efficiency of intermediary services

1. Improve the intermediary service system in the capital market. Vigorously introduce high-quality securities companies, accounting firms, law firms, asset evaluation agencies, credit rating agencies and other intermediary service institutions, and create a capital market service industry with complete functions, professional division of labor, and high-quality services. (Responsible units: Municipal Financial Work Bureau, Municipal Market Supervision Bureau, each county, district, management zone, and development zone)

2. Improve the level of intermediary services. Strengthen the service docking work with intermediary institutions, establish performance records of intermediary services, regularly analyze and evaluate the listing situation of various institutions serving enterprises, and prioritize providing support for the development of excellent intermediary service teams such as securities firms, clubs, and law firms that have good services and are recognized by enterprises. For intermediary institutions that are negatively affected by work, delay in the company's listing time, or other reasons, financial work departments at all levels will hold meetings to remind them, and if necessary, cooperate with the company to take dissuasive measures. (Responsible unit: Municipal Financial Work Bureau, each county, district, administrative district, and development center)3、 Organizational support

（1） Strengthen organizational leadership. The Municipal Leading Group for Financial Stability and Development has set up a special class to promote the listing of enterprises, with the vice mayor in charge of the municipal government as the convener, and the Municipal Bureau of Financial Affairs, the Development and Reform Commission, the Bureau of Industry and Information Technology, the Bureau of Science and Technology, the Bureau of Finance, the Bureau of Natural Resources Planning, the Bureau of Ecological Environment, the Bureau of Agriculture and Villages, the Tax Bureau, the State owned Assets Operation Company and other departments as the member units. Relevant counties, districts, intermediary agencies and enterprises are organized to hold meetings irregularly as required, Negotiate, coordinate, and solve specific problems in the listing of enterprises, and submit major issues to the Municipal Financial Stability and Development Leading Group for research. Each county and district should promptly formulate implementation measures within their jurisdiction, establish a "one enterprise, one special team" working mechanism guided by industry departments, promoted by local governments, and led by county-level leaders, promote the listing of enterprises as a "top leader" project, and continue to focus on implementation. (Responsible unit: Municipal Financial Work Bureau, each county, district, management zone, and development zone)

（2） Increase the support for corporate listing awards and subsidies. Give full play to the positive incentive role of government awards and subsidies, formulate the special award and subsidy measures for the development of Xinyang's capital market, and grant subsidies of 3 million yuan and 3 million yuan from the beneficiary finance in stages according to the two nodes of passing the guidance and acceptance of the Henan Securities Regulatory Bureau and the issuance review of the China Securities Regulatory Commission (stock exchange) for the initial public offering and listing of Xinyang's key listed backup enterprises in Shanghai, Shenzhen and Beijing Stock Exchange; For enterprises listed on mainstream overseas capital markets and achieving financing, a subsidy of 6 million yuan will be provided by the beneficiary finance; For non local listed companies whose registered place has moved to Xinyang, a subsidy of 6 million yuan will be provided by the beneficiary finance; For enterprises listed on the New Third Board and entering the innovation layer, a subsidy of 500000 yuan will be provided by the beneficiary finance respectively; For enterprises listed on the trading board of the Zhongyuan Equity Trading Center, the beneficiary finance will provide a one-time subsidy of 50% of the actual intermediary fees paid, with a maximum subsidy of no more than 300000 yuan per enterprise. (Responsible units: Municipal Finance Bureau, Municipal Financial Work Bureau, each county, district, management zone, and development zone)

（3） Strengthen supervision and assessment. Improve the supervision, assessment, and reward and punishment incentive mechanism. Establish a work ledger and problem list for key listed backup enterprises, and include them in the "13710" government affairs system for deadline supervision according to their categories. Supervise and promote the completion of goals, the promotion of key work, and the effectiveness of enterprise services; Serious accountability and accountability should be held for ineffective measures, slow progress, and procrastination that affect the progress of a company's listing. Work with the Municipal Development and Reform Commission to formulate the implementation rules for the assessment of enterprise listing and listing, and incorporate the assessment results into the assessment and evaluation system for high-quality economic and social development of Xinyang City. Notify and praise those who rank among the top 3 in the annual assessment; The city government will issue a notice of criticism to the second lowest ranked individuals, and the second lowest ranked individuals will be interviewed by the city government for two consecutive years; The municipal government will reward and commend the counties (districts) that added new listed companies in major domestic and foreign capital markets that year. (Responsible units: Municipal Development and Reform Commission, Municipal Financial Work Bureau, and Municipal Government Supervision Team)



